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La salle Leboutte 

avant un walking 

diner 

De Leboutte zaal 

voor een walking 

diner 

 

La Maison des Ailes New Look 
 

Chers membres MDA, 

 

Comme un grand nombre de membres ont déjà pu le constater, la 

MDA a subi une importante métamorphose. 

En collaboration avec notre nouveau gérant, nous avons réussi à 

rénover en profondeur l'ensemble de l'infrastructure. Cela a 

demandé de très gros efforts de la part de l’organe 

d’administration et du nouveau gérant. Cela ressort clairement du 

procès-verbal de l'assemblée générale, que vous trouverez à la 

suite de ces lignes. 

Actuellement nous pouvons donc vous proposer une 

infrastructure de réunion correcte ainsi qu'un bar à l’ambiance 

agréable. 

Afin que ce projet devienne un vrai succès, il est nécessaire que 

cette infrastructure soit pleinement utilisée. Cela peut se faire non 

seulement dans le cadre de réunions et de rassemblements 

d'associations, mais également si vous souhaitez l'utiliser dans un 

cadre privé. Notre nouveau gérant vous offre toutes ces 

possibilités : fêter un anniversaire au bar, un dîner entre amis, une 

fête de famille, ... tout est possible. La plus grande attention a été 

portée à la qualité et au caractère soigné de la restauration. 

N'hésitez donc pas à contacter notre gérant pour plus 

d'informations ou pour réserver un événement. 

Vous trouverez les coordonnées nécessaires sur notre site Internet 

www.mda-hdv.be. Les non-membres peuvent également 

l'utiliser. 

La première grande activité de notre association a eu lieu 

récemment. Le 9 mars 22, se sont tenues tant notre Assemblée 

Générale Extraordinaire portant sur les nouveaux statuts que notre 

Assemblée Générale Ordinaire pour l'année 2022. Les procès-

verbaux des deux réunions se trouvent dans les pages suivantes. 

 

 

 
Au bar, à droite sur le mur, le coin des Para’s 

et sur la cheminée, sous globe, le Trophée Comète 

In de bar, rechts op de muur, de Para’s corner 

en op de schouw, onder de glazen bol, de Comète Trofee 

Het Huis der Vleugels New Look 
 

Beste leden van het HDV, 

 

Zoals een groot aantal leden al heeft kunnen vast stellen 

onderging het HDV een hele metamorfose. 

Samen met onze nieuwe gerant zijn we er in geslaagd om de 

ganse infrastructuur een grondige opknapbeurt te geven. Dit 

vergde zeer zware inspanningen zowel van het bestuur als van 

de nieuwe gerant. Dit blijkt duidelijk uit het verslag van de 

algemene vergadering dat hierna is hernomen. 

Wij kunnen u op dit moment dan ook zowel een correcte 

vergader-infrastructuur  als een aangename en sfeervolle bar 

aanbieden.  

Teneinde dit project te doen slagen is het noodzakelijk dat deze 

infrastructuur volop wordt benut. Dit kan niet alleen in het kader 

van vergaderingen en bijeenkomsten  van verenigingen 

gebeuren maar ook indien jullie er in een privékader gebruik van 

willen maken. Onze nieuwe beheerder biedt al deze 

mogelijkheden: een verjaardag vieren in de bar, een etentje met 

vrienden, een familiefeest, … alles behoort tot de 

mogelijkheden. Aan de kwaliteit en het verzorgde karakter van 

de maaltijden werd en wordt de grootste aandacht besteed. 

Aarzel dus niet om contact op te nemen met onze beheerder voor 

bijkomende informatie en het vastleggen van een evenement.  

De nodige contactinformatie kunnen jullie vinden op onze 

website www.mda-hdv.be. Ook niet-leden kunnen er trouwens 

gebruik van maken.  

De eerste grote activiteit van onze vereniging ging door vorige 

week. Op 9 maart 22 gingen zowel onze Buitengewone 

Algemene Vergadering met betrekking tot de nieuwe statuten 

als onze Gewone Algemene vergadering voor het jaar 2022 

door. De verslagen van beide vergaderingen vinden jullie op de 

volgende pagina’s. 
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Procès-verbal de l'Assemblée Générale 

Extraordinaire du 09 mars 2022 

Nouveaux statuts 
 

Il y a 37 membres présents ou représentés. 

1. Introduction par le Président, François Florkin 

Le président souhaite la bienvenue aux membres présents. 

Il demande une minute de silence pour les membres de la 

Maison des Ailes décédés durant l’année 2021 : Gabriel 

Christiaens - Albert Demoulin - Bob Feuillen - Alain Schmitz 

- Philippe Van Beethoven - Wolf Van Wingene 

2. Rappel des événements 

Le président rappelle que les nouveaux statuts avaient été 

portés à l’approbation de l’Assemblée générale ordinaire  du 

26 juin 2021. 

Le vote sur les statuts n’avait alors pas pu être valable étant 

donné que le quorum des  deux tiers des membres effectifs 

n’était pas atteint. 

L’organe d’administration a alors décidé de reporter la 

séance à ce 9 mars 2022 avant la tenue de l’assemblée 

générale ordinaire annuelle. 

3. Pourquoi  des nouveaux statuts ? 

Le président rappelle que  

a. Nos statuts actuels datent de 2004 et une actualisation 

était nécessaire. 

b. Le nouveau CSA (Code des Sociétés et des 

Associations) en vigueur depuis le 1er mai 2019 impose 

de nouvelles règles qui doivent être appliquées aux 

statuts avant le 01 janvier 2024. 

4. Quelles sont les principales modifications aux statuts ? 

a. Une nouvelle terminologie et des adaptations d’ordre 

technique et juridique. 

b. En terme de contenu, la formulation concernant la 

quota de personnel navigant au sein de l’organe 

d’administration a été modifiée et la limitation du 

nombre d’administrateurs à 12 au sein de l’organe 

d’administration a été levée 

5. Vote sur les nouveaux statuts 

Le président recommande à l’assemblée de voter pour 

l’approbation des nouveaux statuts. 

Aucune question n’est posée par les membres présents. 

Tous les membres présents à l’assemblée générale 

extraordinaire approuvent les nouveaux statuts de La 

Maison des Ailes ASBL. 

Le président clôture l’assemblée générale extraordinaire. 

Les nouveaux statuts se trouvent sur notre site internet : 

www.mda-hdv.be 

 

 

 

 
 

 

 

Verslag van de Buitengewone Algemene 

Vergadering van 09 maart 2022 

Nieuwe statuten 
 

Er zijn 37 effectieve leden aanwezig of vertegenwoordigd. 

1. Inleiding door de Voorzitter, François Florkin 

De voorzitter wenst de aanwezige leden welkom.  

Hij vraagt een minuut stilte voor de leden van het Huis der 

Vleugels, overleden in het jaar 2021 : Gabriel Christiaens - 

Albert Demoulin - Bob Feuillen - Alain Schmitz - Philippe 

Van Beethoven - Wolf Van Wingene 

2. Wat voorafging 

De voorzitter herinnert eraan dat de nieuwe statuten een 

eerste maal werden voorgelegd op de Gewone Algemene 

Vergadering van 26 juni 2021. 

Gezien op die vergadering het vereiste quorum van twee 

derden van de leden niet werd bereikt, kon er niet worden 

gestemd. Het bestuursorgaan heeft dan beslist om de 

statuten op de buitengewone algemene vergadering 

voorafgaand aan de gewone algemene vergadering van 9 

maart 2022 voor te leggen.  

3. Waarom nieuwe statuten ? 

De voorzitter geeft aan dat  

a. Onze statuten dateren van 2004 en een actualisatie 

noodzakelijk was. 

b. Het nieuwe WVV (Wetboek Vennootschappen en 

Verenigingen) van toepassing sedert 1 mei 2019 

legt, met betrekking tot de statuten, nieuwe regels 

op die dienen te worden toegepast vóór 01 jan 2024. 

4. Wat zijn de belangrijkste wijzigingen aan de statuten ? 

a. Een nieuwe terminologie en een aantal 

aanpassingen van technische en juridische aard. 

b. Inhoudelijk werd de formulering inzake de quota 

vliegend en niet-vliegend personeel in de schoot van 

het bestuursorgaan aangepast en werd de beperking 

tot 12 bestuursleden in de schoot van het 

bestuursorgaan opgeheven.  

5. Stemming nieuwe statuten 

De voorzitter beveelt aan om de nieuwe statuten goed te 

keuren.  

Er worden geen bijkomende vragen gesteld.. 

Alle op de Buitengewone Algemene Vergadering 

aanwezige leden keuren de nieuwe statuten van de VZW 

Het Huis der Vleugels goed. 

De voorzitter sluit de buitengewone algemene vergadering. 

De nieuwe statuten staan op onze website :  

www.mda-hdv.be 
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Proces-verbal de l'Assemblée Générale  

du  09 mars 2022 
 

Il y a 37 membres présents ou représentés. 

1. Introduction par le Président, François Florkin 

Le président souhaite la bienvenue aux membres présents et 

présente l’agenda de cette assemblée générale. Il demande 

une minute de silence pour les membres de la Maison des 

Ailes décédés durant l’année 2021 :Gabriel Christiaens - 

Albert Demoulin - Bob Feuillen - Alain Schmitz - Philippe 

Van Beethoven - Wolf Van Wingene 

2. Approbation du Procès-verbal de l’A.G. du 26 juin 2021 

Aucun commentaire n’a été transmis au secrétaire général. 

Le rapport est accepté. 

3. Rapport d’activités 2021 

Le Secrétaire général Nicolas Minguet donne lecture du 
rapport d'activités 2021 : 

 

• Membres décédés : 6 membres sont décédés en 2021 

(voir ci-dessus). 

• Situation des membres :  

o La MDA compte 301 membres (dont 16 lifetime) 

ayant payé leur cotisation 2021.   

o 212 membres ont payé leur cotisation 2022 au 7 

mars 2022. 

• Situation Associations /clubs :  

o 32 associations/clubs sont membres de La MDA. 

o Deux associations se font membres en 2021 : 

▪ Le « Old Flyers Club » (OFC) 

▪ La ligue Royale des Vétérans du Roi Léopold 

III 

o Une association a été dissoute : La Fédération 

Nationale Royale des Anciens Combattants de la 

Brigade Piron. 

• L’Organe d’Administration (OA) s’est réuni 4 fois dans 

le courant de l’année. De nombreuses décisions ont été 

prises par échange d’email et confirmées lors des OA. 

• Les événements marquants de l’année : 

A cause du Coronavirus, seul le Drink de nouvel-an avec 

les VTB a eu lieu. 

• Revue Périodique : En 2021 deux publications  ont été 

distribuées à tous les membres et publiées dans le 

magazine des VTB. 

• Principaux Travaux et achats effectués : 

La reprise des installations HORECA par un nouveau 

gérant a entrainé la mise aux normes obligatoires dans 

plusieurs domaines : 

o Électricité : ont dû être mis aux normes les locaux 

suivants : 

▪ La salle du Conseil 

▪ La salle Leboutte, son balcon et sa cuisine. 

▪ La rotonde 

▪ L’ancien restaurant en sous-sol 

▪ Le Bar 

▪ Les parties communes de l’immeuble. 

 

L’électricité des locaux suivants a également été 

mise aux normes : 

▪ L’appartement Duplex 

▪ Les nouveaux bureaux du 6ème étage avant 

(ancien studio de Mr Nguyen) 

▪ Tout le 2ème étage 

▪ Les bureaux à l’arrière du 1er étage. 

 

Verslag van de Algemene Vergadering  

van  09 mars 2022 
 

Er zijn 37 leden aanwezig of vertegenwoordigd. 

1. Inleiding door de voorzitter, François Florkin 

De voorzitter verwelkomt de aanwezige leden en stelt de 

agenda van deze algemene vergadering voor. Hij vraagt een 

minuut stilte voor de leden van het Huis der Vleugels 

overleden gedurende het jaar 2021 : Gabriel Christiaens - 

Albert Demoulin - Bob Feuillen - Alain Schmitz - Philippe 

Van Beethoven - Wolf Van Wingene 

2. Goedkeuring van het verslag van de AV van 26 juni 2021 

Geen enkel commentaar werd overgemaakt aan de 

secretaris generaal. Het verslag wordt goedgekeurd. 

3. Activiteitenverslag 2021 

De Secretaris generaal, Nicolas Minguet stelt het 
activiteitenverslag 2021 voor :  

• Overleden leden : 6 leden overleden in 2021 (zie 

hiervoor). 

• Situatie leden :  

o Het HDV telt 301 leden (waarvan 16 lifetime) die 

hun lidgeld hebben betaald in 2021.   

o Op 7 maart 2022 hebben 212 leden hun lidgeld 

2022 betaald. 

• Situatie Verenigingen /clubs :  

o 32 Verenigingen/clubs zijn lid van het HDV. 

o Twee verenigingen werden lid in 2021 : 

▪ De « Old Flyers Club » (OFC) 

▪ Het Koninklijk Verbond der Veteranen van 

ZM Koning Leopold III 

o Eén vereniging werd ontbonden : De Nationale 

Koninklijke Federatie van de Oud-Strijders van de 

Brigade Piron.  

• Het Bestuursorgaan (BO) is 4 maal samengekomen 

gedurende het jaar. Een groot aantal beslissingen werd 

genomen via e-mails en nadien bevestigd gedurende de 

BO’s.  

• Gebeurtenissen die het jaar hebben gekenmerkt : 

Omwille van het Coronavirus, ging enkel de 

nieuwjaarsdrink met de VTB door. 

• Periodiek nieuws : In 2021 werden aan alle leden twee 

inlegblaadjes verdeeld en gepubliceerd in het magazine 

van de VTB. 

• Belangrijkste werken en aankopen : 

De overname van de HORECA-installaties door een 

nieuwe gerant heeft een aanpassing aan de normen in 

verschillende domeinen met zich meegebracht: 

o Elektriciteit : volgende lokalen werden aangepast 

aan de normen  : 

▪ De Raadzaal 

▪ De zaal Leboutte, zijn balkon en zijn keuken. 

▪ De rotonde 

▪ Het vroegere restaurant  

▪ De Bar 

▪ Het gemeenschappelijk deel van het gebouw. 

De elektriciteit van volgende lokalen werd 

eveneens  aangepast aan de normenr: 

▪ Het Duplex appartement 

▪ De nieuwe burelen op de 6de verdieping 

vooraan (vroegere studio van Mr Nguyen) 

▪ Gans de 2de verdieping 

▪ De burelen achteraan de 1de verdieping. 

Deze aanpassingen werden goedgekeurd door het 

controleorganisme INSPECT BELGIUM. 
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Ces mises aux normes ont été agréées par 

l’organisme de contrôle INSPECT BELGIUM. 

o Incendie :  

▪ Des portes RF (Résistantes au Feu) ont dû 

être installées 

- Entrée salle Leboutte 

- Entrée balcon salle Leboutte 

- Entrée ancien restaurant 

- 2 portes sur le palier du 1er étage 

- 3 portes donnant accès à la chaudière 

(cave)set aux compteurs de gaz. 

▪ L’ancienne cuve à mazout a dû être 

neutralisée. 

 

o Sécurité : La balustrade du balcon de la salle 

Leboutte a dû être rehaussée. 

 

D’autres travaux de rénovation et achats 

indispensables ont été effectués : 

▪ Rénovation du studio au 6ème étage avant en 

bureaux 

▪ Vitrification des parquets de la salle Leboutte, 

du balcon et de la salle du Conseil. 

▪ Nouveau vinyle dans la partie supérieure de la 

rotonde 

▪ Nouvelles portes pour les compteurs 

électriques dans le hall d’entrée. 

▪ Dédommagement pour les travaux de peinture 

et sol de la cuisine Leboutte versé à Mr Saïd 

Bouyghjdane, gérant pendant 1 mois. 

▪ Achats de 100 nouvelles chaises et housses 

pour la salle Leboutte. 

▪ Achat d’un nouveau Boiler pour les cuisines. 

 

Notre nouveau gérant a également effectué des 

travaux et achats à sa charge : 

 

▪ Salle Leboutte :  

- remplacement des plaques de plafond par 

des plaque RF  

- Nouvelle peinture et nouvel éclairage 

- Aménagement du balcon en coin VIP 

- Aménagement de la cuisine 

- Nouveau mobilier 

▪ Bar : 

- Nouvel éclairage 

- Vitrification du parquet 

- Nouvelle décoration 

- Nouveau mobilier 

▪ Rotonde : 

- Nouveau vinyle pour les parties restantes 

- Rénovation des sanitaires 

- Nouvel éclairage et peinture 

▪ Salle du Conseil 

- Nouvelle peinture 

- Nouveau mobilier 

 

• Travaux / achats prévus en 2022 : 

o Sortie de secours pour la salle Leboutte. 

La sortie de secours se situe sur le bacon vers 

l’arrière du bâtiment et donne uniquement sur les 

toits de la rotonde et de la salle du Conseil.  

Le seul chemin d’évacuation vers la rue doit 

impérativement passer par l’arrière du bâtiment de 

notre voisin CREDENDO. 

Cette société a donné son accord pour ces travaux. 

Ce projet doit être réalisé officiellement et comporte 

des passerelles et escaliers. 

 

o Brandbescherming :  

▪ Brandwerende deuren dienden te worden 

geplaatst 

- Ingang zaal Leboutte 

- Ingang balkon zaal Leboutte 

- Ingang vroeger restaurant 

- 2 deuren op de overloop van de 1ste 

verdieping 

- 3 toegangsdeuren naar de 

verwarmingsketel (kelder) en de deuren 

van de gasmeters. 

▪ De oude mazoutciterne diende te worden 

geneutraliseerd.  

o Veiligheid : De balustrade van het balkon van de 

Zaal Leboutte werd verhoogd. 

Volgende noodzakelijke renovatiewerken en 

aankopen werden uitgevoerd :  

▪ Ombouwen van de studio op de 6de verdieping 

naar burelen. 

▪ Vitrificatie van het parket in de Zaal Leboutte, 

het balkon van de zaal Leboutte en de 

Raadzaal. 

▪ Plaatsen nieuwe vinyl in het bovenste deel van 

de rotonde 

▪ Nieuwe deuren voor de kast van de 

elektriciteitsmeters in de inkomhal.  

▪ Een vergoeding voor de schilderwerken en het 

vloeren van de keuken Leboutte werd betaald 

aan Mr Saïd Bouyghjdane, die gedurende één 

maand gerant was. 

▪ Aankoop van 100 nieuwe stoelen en 

overtrekken voor de zaal Leboutte. 

▪ Aankoop en plaatsing van een nieuwe boiler 

voor de keukens. 

Onze nieuwe gerant heeft eveneens een aantal 

werken en aankopen ten laste genomen :  

▪ Zaal Leboutte :  

- Vervangen plafondbekleding door 

brandbestendige platen.  

- Herschilderen en nieuwe verlichting 

- Inrichting balkon in VIP-corner 

- Inrichting van de keuken 

- Nieuw meubilair 

▪ Bar : 

- Nieuwe verlichting 

- Vitrificatie van het parket 

- Nieuwe decoratie 

- Nieuw meubilair 

▪ Rotonde : 

- Nieuwe vinyl in het resterende deel 

- Vernieuwing sanitair 

- Schilderen en nieuwe verlichting 

▪ Raadzaal 

- Herschilderen 

- Nieuw meubilair 

 

• Werken/aankopen voorzien in 2022 : 

o Nooduitgang voor de Zaal Leboutte. 

De nooduitgang  bevindt zich op het balkon aan de 

achterzijde van het gebouw en geeft enkel toegang 

tot het dak van de rotonde en de raadzaal. De enige 

vluchtweg naar de straat dient noodgedwongen via 

de achterzijde van het gebouw van onze buur 

CREDENDO te lopen. Deze heeft daartoe zijn 

akkoord verleend. Dit project dient nog verder te 

worden gerealiseerd en betreft het aanbrengen van 

doorgangenen en trappen. 



 
 

V 

 

o Mise aux normes et agrégation des installations 

électriques des 3ème, 4ème et 5ème étages. 

 

• Gérance restaurant et salles : 

 

o Lors de l’AG du 26 juin 2021, je vous annonçais 

que l’OA était en passe de désigner un nouveau 

gérant en date du 15 juillet 2021. L’OA a porté son 

choix sur Mr Samir Boungab, entrepreneur et déjà 

propriétaire d’un petit restaurant dans le quartier St-

Michel. 

o Nous avons signé une convention de concession de 

9 ans avec Mr Boungab, débutant le 01 septembre 

2021. 

o L’indemnité mensuelle de concession est de 2500€. 

Mais étant donné les éléments suivants : 

▪ Crise sanitaire Covid 

▪ Démarrage sans fonds de commerce 

« clientèle » 

▪ Investissements importants en travaux et 

achats par le gérant 

l’OA a décidé de ramener ce montant à 500€ 

jusqu’en octobre 2022. 

 Pour rappel, Mr Nguyen payait moins de 400€/ 

mois en fin de sa gérance. 

o Par décision des pompiers, l’ancien restaurant en 

cave ne peut plus être utilisé comme restaurant, vu 

l’absence de sortie de secours « acceptable ». Il 

pourra être utilisé comme bureau pour maximum 8 

personnes. Le gérant y installera ses bureaux. 

o Dorénavant, les facilités de la MDA sont ouvertes 

au public. Les associations liées à la MDA ont 

toujours priorité. 

 

 

4.  Rapport du Trésorier  

 

Le trésorier Luc Defrancq présente les comptes de l’année 

2021 et le budget 2022. 

• Situation de Caisse au 01 janvier 2021 :  122.174,75€ 

• Recettes 2021 :                                         132.334,94€ 

• Dépenses 2021 :                                       172.133,75€ 

        dont : 

o 14.991,25€  en entretien infrastructure 

o 59.090,14€  en rénovation infrastructure 

o 66.411,02€  en taxes, précompte et 

contributions 

• Situation de Caisse au 31décembre 2021 : 82.358,38€ 

• soit pour 2021 un résultat financier de     -39.816,37€. 

• Il faut également tenir compte de la valeur du 

bâtiment au 31/12/ 2021 : assuré pour 3.234.351€ et 

101.435€ de contenu. 

• L’ASBL a une dette de 22.500€ : payement échelonné 

des précomptes immobiliers des années 2020, 2021 et 

2022 reçus en 2022 de la ville de Bruxelles. 

• En résumé, notre ASBL possède  

o Un actif de     3.418.145€ 

o Un passif de       22.550€ 

• Budget 2022 : 

o Recettes (loyers, charges, cotisations, 

dédommagements, etc) 161.436€ 

o Dépenses    188.000€ 

dont :   - rénovation   60.000€ 

  - taxes et contributions.     63.000€ 

Soit un résultat financier négatif de 26.564€.  

entrainant une diminution de la situation de caisse. 

o Het aanpassen aan de normen inzake de elektriciteit 

van het 3de, 4de et 5de verdiep. 

• Beheer restaurent en zalen. 

o Op de AV van 26 juni 2021 werd aangekondigd 

dat de BO de aanduiding van een nieuwe gerant 

voorzag op 15 juli. De keuze van de BO is 

uitgegaan naar de firma van Mr Samir Boungab, 

ondernemer en reeds eigenaar van een klein 

restaurant in het kwartier Sint-Michiel.  

o De concessieovereenkomst voor 9 jaar werd 

getekend met Mr Boungab en ging in op 01 

september 2021 

o De maandelijkse concessievergoeding bedraagt 

2500€. Maar rekening houdende met de hierna 

vermelde factoren : 

▪ Sanitaire Covid-crisis, 

▪ Opstarten zonder enige commercieel 

kliënteel, 

▪ De belangrijke investeringen in werken en 

aankopen door de gerant, 

heeft het BO beslist dit bedrag tot oktober 2022  

terug te brengen naar 500€. 

Ter herinnering, Mr Nguyen betaalde  minder dan 

400€/ mois op het einde van zijn beheer. 

o Door de beslissing van de brandweer kan het 

vroegere restaurant niet langer in die functie 

worden gebruikt, gezien het ontbreken van een 

aanvaardbare nooduitgang.Hij mag als burelen 

voor maximum 8 personen gebruikt worden. De 

gerant zal zijn burelen daarin vestigen. 

o Vanaf nu zijn de faciliteiten van het HDV open 

voor het publiek. De verenigingen verbonden met 

het HDV hebben steeds voorrang.  

 

4. Verslag van de Schatbewaarder 

 

De schatbewaarder Luc Defrancq stelt de rekeningen van 

het jaar 2021 en het budget 2022 voor. 

• Kassituatie op  01 januari 2021 :         122.174,75€ 

• Ontvangsten 2021 :                        132.334,94€ 

• Uitgaven  2021 :                       172.133,75€ 

waarvan : 

o 14.991,25€   onderhoud infrastructuur 

o 59.090,14€   renovatie infrastructuur 

o 66.411,02€ taksen, voorheffing en bijdragen 

• Kassituatie op  31 december 2021 :        82.358,38€ of 

voor 2021 een resultaat van         - 39.816,37€. 

• Men dient ook rekening te houden met de waarde van 

het gebouw ; op 31/12/ 2021 : verzekerd voor 

3.234.351€ en wat betreft de inboedel voor 101.435€. 

• De VZW heeft een schuld van 22.500€ : gespreide 

betaling van een deel van de onroerende voorheffing 

voor de jaren 2020 en 2021 toegestaan door de stad 

Brussel. 

• Samengevat, onze VZW beschikt over :  

o Activa ten belope van : 3.418.145€ 

o Passiva ten belope van :      22.550€ 

• Budget 2022 : 

o Ontvangsten (Huur, lasten, lidgelden, 

schadeloosstellingen,  etc) 161.436€ 

o Uitgaven     188.000€ 

waarvan :- renovatie   60.000€ 

       - taksen en belastinge  63.000€ 

Dit resulteeret in een negatief financieel resultaat van 

26.564€.  wat een verlaging van de kassituatie 

betekent.  
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5. Rapport des Contrôleurs aux Comptes 

 

Mme Marie-Christine Lybaert  étant absente, Jan Demeyere 

donne lecture du rapport des contrôleurs aux comptes. Ils 

ont pu constater avec satisfaction que la tenue des comptes 

2021 s’est faite avec le plus grand soin, ce qui permet de 

présenter les comptes annuels bien structurés et de donner 

une image fidèle du résultat et de la situation financière de 

l’association pour 2021.  

 

6. Approbation des comptes 2021 et du budget 2022. 

Décharge aux contrôleurs aux comptes et aux 

administrateurs pour l’exercice 2021 

 

Le président propose à l’Assemblée Générale d’approuver 

les comptes de l’exercice 2021 et le budget 2022 qui sont 

présentés par l’Organe  d’Administration. 

Il demande aussi à l’Assemblée Générale de donner 

décharge aux contrôleurs aux comptes et aux 

administrateurs pour l’année 2021. 

 

L’Assemblée Générale approuve les comptes 2021 et le 

budget proposé pour 2022.  

Elle donne décharge aux contrôleurs aux comptes et aux 

administrateurs pour la gestion de l’année 2021. 

 

7. Désignation des contrôleurs aux comptes pour l’année 2022 

 

Mme Marie-Christine Lybaert et Mr jan Demeyere ont fait 

savoir au président qu’ils sont candidats à leur succession 

en tant que contrôleurs aux comptes pour l’exercice 2022. 

 

L’assemblée générale accepte à l’unanimité. 

 

8. Élection d’administrateurs  

Le président déclare que : 

• Aucun administrateur n’est en fin de mandat. 

• Aucun administrateur n’est démissionnaire.  

• Les nouveaux statuts ont été acceptés par l’assemblée 

générale extraordinaire qui précédait cette assemblée 

générale ordinaire.  

De ce fait, comme prévu à l’article12.1 de ces nouveaux 

statuts, le nombres des administrateurs n’est pas limité 

au sein de l’OA. 

Un membre effectif avait déposé sa candidature en 

temps utile : le Colonel Aviateur BEM Geert De 

Decker, chef d’État-Major de la Composante Air. 

Geert DE DECKER termine sa formation militaire à 

l’ERM avec la 140ème promotion Polytechnique en 

1990. Après sa formation de pilote de F16 il est affecté 

à la  31ème Escadrille F16 où il assume tous les 

niveaux de commandement et se spécialise en  

Electronic Warfare, Targeting & Weaponeering et en 

Opérations Nucléaires.  

Il a participé à plusieurs opérations dans les Balkans 

et en Afghanistan. 

En 2001, il a été sélectionné pour la United States Test 

Pilot School où il a suivi une formation de pilote d'essai 

expérimental. Il a ensuite passé deux autres années 

dans Test Squadron F16 de l'USAF pour développer et 

tester le F16 Mid Life Update.  

 

 

De retour en Belgique, il assume diverses fonctions ; 

DGMR, conseiller militaire de l'ambassadeur auprès 

de l'OTAN. Il a été chef de projet pour l'accord de 

5. Verslag van de controleurs der rekeningen 

 

Gezien Mevr Marie-Christine Lybaert  verontschuldigd is, 

geeft Mr Jan Demeyre lezing van het verslag. Zij hebben 

met voldoening vastgesteld dat de het bijhouden van de 

rekeningen 2021 met de grootste zorg werd uitgevoerd, wat 

toelaat de jaarrekeningen goed voor te stellen en een 

getrouw beeld te geven van het financiële resultaat en van 

de financiële situatie van de vereniging voor 2021.  

 

6. Goedkeuring van de rekeningen 2021 en het budget 2022. 

Kwijting verlenen aan de controleurs der rekeningen en aan 

de bestuurders voor het jaar 2021 

 

De voorzitter stelt aan de Algemene Vergadering voor om 

de rekeningen voor het jaar 2021 en het budget voor het jaar 

2022 goed te keuren. 

Hij vraagt tevens om kwijting te verlenen aan de 

controleurs der rekeningen en aan de bestuurders voor het 

jaar 2021. 

De Algemene Vergadering keurt de rekeningen voor het 

jaar 2021 en het voorgestelde budget voor het jaar 2022 

goed.  

Ze verleent kwijting aan de de controleurs der 

rekeningen en aan de bestuurders voor het jaar 2021. 

 

7. Aanduiding van de controleurs der rekeningen voor het jaar 

2022 

Mevr Marie-Christine Lybaert en Mr Jan Demeyere hebben 

aan de voorzitter meegedeeld dat zij ook voor het jaar 2022 

deze taak op zich willen nemen. De voorzitter stelt voor 

deze kandidatuur te aanvaarden 

De Algemene Vergadering keurt dit unaniem goed. 

 

8. Verkiezing bestuurders 

De voorzitter verklaart dat : 

• Geen enkele bestuurder is op het einde van zijn 

mandaat.  

• Geen enkele bestuurder is ontslagnemend.  

• De nieuwe statuten werden goedgekeurd tijdens de 

buitengewone algemene vergadering voorafgaand 

aan deze vergadering. Daardoor is het aantal 

bestuurders in het BO, op basis van het artikel 12.1 

van deze nieuwe statuten, niet langer beperkt. 

Een effectief lid heeft zijn kandidatuur gesteld 

conform de voorschriften. Het betreft Kolonel 

Vlieger SBH Geert De Decker, Stafchef van de Air 

Component. 

Geert DE DECKER beëindigde zijn militaire 

vorming aan de KMS met de 140ste Polytechnische 

promotie af in 1990. Na zijn opleiding als F16 piloot 

werd hij toegewezen aan het 31ste Smaldeel F16 

waar hij alle commandoniveau’s waarnam en zich 

heeft gespecialiseerd in Electronic Warfare, 

Targeting & Weaponeering en Nucleaire operaties. 

Hij nam deel aan verschillende operaties in de 

Balkan en Afghanistan.  

In 2001 werd hij geselecteerd voor de United States 

Test Pilot School waar hij een vorming tot 

Experimentele Test Piloot doorliep. Hij bleef 

vervolgens nog twee jaar in het USAF F16 Test 

Squadron in het kader van de ontwikkeling en het 

testen van de he F16 Mid Life Update.  

Terug in België nam hij diverse functies waar; 

DGMR, militair raadgever van de Ambassadeur bij 

de NATO. Hij was projectleider voor het BENELUX 

samenwerkingsakkoord en werd Director Flight 

Safety. 
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coopération BENELUX et est devenu directeur de la 

sécurité des vols.  

En juillet 2015, il est nommé chef de corps du 10WTAC. 

Il a occupé ce poste jusqu'à l'automne 2018. Depuis 

l'été 2019, il est chef d'état-major de la Composante 

Aérienne. 

Geert DE DECKER est né en 1967 et vit en Flandre 

orientale avec sa femme et ses deux fils. 

 

L’Organe d’Administration  se réjouit de cette 

candidature grâce à laquelle les liens entre la MDA et 

l’Air Component se verront raffermis. 

Le président demande l’approbation de l’AG 

 

L’AG approuve cette candidature à l’unanimité. 

Il exercera la fonction d’administrateur pour un 

terme de 3 ans (renouvelable) 

 

L’organe d’administration est, à partir de ce jour, composé 

de : Geert De Decker, Luc Defrancq, Jan Demeyere, 

Robert Eggermont, François Florkin, Gérard Houben, 

Jacques Lousberg, Nicolas Minguet, Hermine Rasquin, 

Michel Top, Danny Van Brusselen, Francis Van Den 

Bossche et Jack Waldeyer.  

 

Le président remercie tous les membres présents, clôture 

l’Assemblée générale et invite tous les participants au verre 

de l’amitié. 

Les administrateurs sont conviés directement à une réunion 

de l’OA dans la salle du conseil. 

 

 

 

 

 

 

  

Le Prix Marie Monseur-Fontaine (PMMF) 

 

Marie Fontaine est 

née à Liège en 

1869. Elle se 

passionne dès son 

plus jeune âge 

pour l'aviation 

naissante et 

effectue déjà son 

premier vol en tant 

que passagère le 2 

avril 1913. 

Marie Monseur-

Fontaine manifeste 

également un 

intérêt pour 

l'ASBL "La 

Maison des Ailes" 

dès sa fondation en 

1937. 

A son décès en 

1950, elle lègue 

par testament une 

partie considérable de ses biens à l'ASBL. Cet héritage se 

composait, entre autres, d’une ferme à Clavier de 260 hectares 

et du château de Fraineux d’une superficie de 160 hectares, 

pour une valeur totale estimée à dix millions de francs belges! 

Cependant, l'essentiel de son héritage fut réservé au « Fonds 

National d'Aide aux Œuvres de l'Aviation », l'actuel 

FONAVIBEL.  

In juli 2015 werd hij aangeduid als 

Korpscommandant van de 10WTAC. Deze functie 

nam hij waar tot in de herfst 2018. Sedert de zomer 

2019, is hij Stafchef van de AirComponent.   

Geert DE DECKER werd geboren in 1967 en leeft 

in Oost-Vlaanderen met zijn echtgenote en twee 

zonen.   

 

Het Beleidsorgaan is zeer verheugd met deze 

kandidatuur, waardoor de band tussen het HDV en 

de Air Component wordt bevestigd en vraagt de 

goedkeuring van de AV hiervoor. 

 

De AV keurt met unanimiteit deze kandidatuur 

goed. Hij zal voor een termijn van 3 jaar 

(verlengbaar) de functie van bestuurder 

waarnemen.  

 

Het bestuursorgaan is vanaf nu als volgt samengesteld : 

Geert De Decker, Luc Defrancq, Jan Demeyere, Robert 

Eggermont, François Florkin, Gérard Houben, Jacques 

Lousberg, Nicolas Minguet, Hermine Rasquin, Michel 

Top, Danny Van Brusselen, Francis Van Den Bossche en 

Jack Waldeyer.  

 

De Voorzitter bedankt de leden, sluit de Algemene 

Vergadering af en nodigt de deelnemens uit voor het glas 

van de vriendschap. 

De bestuurders worden onmiddellijk samengeroepen voor 

een vergadering van het BO in de Raadzaal.  

 

 

 

 

  

 
 

Prijs Marie-Monseur Fontaine (PMMF) 
 

Marie Fontaine werd in 1869 in Luik geboren. Zij was vroeg 

gepassioneerd door de prille luchtvaart en maakte op 2 april 

1913 als passagier reeds een eerste vlucht. 

Vanaf zijn oprichting in 1937 toonde Marie Monseur-Fontaine 

ook belangstelling voor de VZW "Het Huis der Vleugels”. Na 

haar overlijden in 1950 liet zij bij testament een aanzienlijk 

deel van haar bezittingen na aan de VZW.  Deze nalatenschap 

bestond ondermeer uit de hoeve Clavier 260 hectare groot en 

het kasteel Fraineux met 160 hectare, voor een geschatte 

waarde van tien miljoen Belgische frank! Het grootste deel van 

haar erfenis werd echter voorbehouden voor het “Nationaal 

Hulpfonds voor de Werken van de Luchtvaart”, het huidige 

FONAVIBEL.  

In 1953 verkeerde het Huis der Vleugels in een kritieke 

financiële situatie als gevolg van de aankoop van het herenhuis 

in de Kunstlaan (eerste gebouw van de VZW) en het 

renteniershuis in de Montoyerstraat, waar heelwat 

aanpassingswerken uitgevoerd werden. 

Dankzij de verkoop voor de som van 21.200.0000 Fr van de 

eigendommen die Mevrouw Monseur-Fontaine naliet, kunnen 

de aangegane leningen afbetaald worden en kan het Huis der 

Vleugels deze crisis overleven. Het is duidelijk, dat zonder 

deze financiële steun van Mevrouw Marie Monseur-Fontaine, 

vriendin van alle vliegeniers, de infrastructuur Huis der 

Vleugels vandaag niet meer zou bestaan. 

In ruil hiervoor diende de VZW een prijs uit te reiken die naar 

haar werd genoemd en toegekend wordt aan een Belgische 
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En 1953, la Maison des Ailes se trouve dans une situation 

financière critique à la suite de l'achat d’un hôtel particulier  sur 

l’avenue des Arts (le premier bâtiment de l'ASBL) et de la 

grande maison de la rue Montoyer, où de nombreuses 

transformations sont effectuées. 

Grâce à la vente pour la somme de 21.200.000 Fr des biens 

laissés par Mme Monseur-Fontaine, les emprunts contractés 

peuvent être remboursés et la Maison des Ailes peut survivre à 

cette crise. Il est clair que sans le soutien financier de cette 

grande Dame, amie de tous les aviateurs, l'infrastructure de la 

Maison des Ailes n'existerait plus aujourd'hui. 

En échange de ce soutien, l'ASBL se devait de décerner 

annuellement un prix portant son nom à un aviateur militaire 

ou civil belge ayant livré une performance aéronautique 

exceptionnelle.  

En principe, le prix est décerné chaque année pourvu qu'un 

candidat soit proposé par les différentes organisations 

aéronautiques à l’Organe d'administration de la Maison des 

Ailes. 

En 1951, le prix a été décerné pour la première fois au capitaine 

aviateur Eric Bouzin, qui a réussi à faire atterrir intact son F84 

Thunderjet en panne de moteur.  

Depuis lors, le prix a déjà été décerné 38 fois, soit à des pilotes 

à titre individuel soit à des équipages de la Force Aérienne ou 

Force terrestre, de la SABENA ou à des membres de diverses 

fédérations de l'Aéroclub Royal de Belgique.  

Le prix a déjà été remis deux fois à titre posthume : en 1960 au 

Capitaine aviateur Baudouin Carpentier de Changy pour le 

sauvetage sous le feu ennemi de son collègue abattu lors 

d'opérations de soutien au Congo Belge ;  en 1996, aux quatre 

membres d'équipage du C130H CH06 qui s'est écrasé à 

Eindhoven,  alors qu’ils tentaient de sauver les passagers dans 

la carlingue en feu au prix de leur propre vie. 

En 1950 le montant du PMMF était de 50 000 Fr ; actuellement 

il est de 2500 €. Si aucun candidat n'a été proposé/nominé une 

année , ce montant sera doublé à 5 000 € jusqu'à ce qu'un 

prochain lauréat soit choisi.  

Les candidatures pour le PMMF 2021 sont actuellement 

toujours attendues par la Maison des Ailes. L'intention est de 

remettre le PMMF 2021 lors d'une cérémonie à l'occasion du 

85e anniversaire de La Maison des Ailes en fin de cette année. 

 

 

militaire of civiele vliegenier die een uitzonderlijke 

luchtvaartprestatie heeft geleverd.  

In principe wordt de prijs jaarlijks uitgereikt op voorwaarde 

van een door de diverse luchtvaartorganisaties voorgestelde 

geschikte kandidaat aan het Bestuursorgaan Huis der Vleugels.   

In 1951 werd de prijs voor het eerst uitgereikt aan Kapitein-

vlieger Eric Bouzin die zijn F84 Thunderjet met uitgevallen 

motor ongeschonden wist te landen.  

Sindsdien werd de prijs reeds 38 keer toegekend aan 

individuele vliegeniers of vliegbemanningen van de Lucht- en 

Landmacht, SABENA en leden van diverse federaties van de 

Koninklijke Belgische Aeroclub. De prijs werd ook reeds 

tweemaal postuum uitgereikt: in 1960 aan Kapitein Vlieger 

Baudouin Carpentier de Changy voor de redding onder 

vijandelijk vuur van zijn neergeschoten collega tijdens de 

steunoperaties in Belgisch Congo. In 1996 was dit aan de vier 

bemanningsleden van de C130H CH06 die in Eindhoven 

neerstortte die ten koste van hun eigen leven de passagiers in 

de cargoruimte probeerden te redden. 

In 1950 bedroeg de PMMF 50.000 Fr, actueel is dit 2500€. 

Indien in een bepaald jaar geen kandidaat 

voorgesteld/weerhouden is, wordt dit bedrag verdubbeld naar 

5000€ tot een volgende laureaat beschikbaar is. De 

kandidaturen voor de PMMF 2021 worden op dit ogenblik nog 

door het Huis der Vleugels ingewacht. Het is de bedoeling om 

de PMMF 2021 uit te reiken tijdens een festiviteit, op het einde 

van dit jaar, ter gelegenheid van het 85-jarig bestaan van het 

Huis der Vleugels 
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